

# Referat skolebestyrelsesmøde på Grøndalsvængets Skole

25.08-2021 kl. 17.30 – 19.30

- Sted: Bygning I, personalerummet
- Deltagere: Signe, Maher, Rikke, Kitty, GF, FK, KG, AHN,
- Afbud: Thomas, Johnny, KALA, Wenji, Dan, Malik,
- 

Emne (ansvarlig)	Hvad skal vi udrette?	Proces hvordan?	Tid	Beslutning – hvem gør hvad?
Formalia	Følge op på og godkende referat		5 min.	Intet referat fra junimødet som var et hygge-møde.
Præsentationsrunde			5 min.	Velkommen til Maya, som er ny næstformand i elevrådet og er med til møde for første gang. Velkommen til Maher og Signe som er blevet skolebestyrelsesmedlemmer i denne uge efter at Lene og Christine har trukket sig.
Nyt fra elevråd	Sikre at sager fra elevrådet bliver behandlet og evt. implementeret.	Elevrådsrepræsentanterne orienterer om emner behandlet i elevrådet	10 min.	Wenji, nye formand for elevrådet, kan ikke deltage i dag, da han er på lejrskole med 9. årg. Anders fortæller at der er gjort noget ekstra ud af elevrådsvalgene i dette skoleår. Bl.a skal alle klasser stil med både en pige- og en drengerepræsentant. Senest fredag skal alle klasser have meldt tilbage til Anders og herefter følger årets første elevrådsmøde.
Nyt fra Lokaludvalget	Orientering	Dan fortæller	10 min.	Der har været en smule stille hertil sommer, dog har jeg nogle projekter i gang:

				<p>-Arbejdsgruppe for højere valgdeltagelse: Vi er ved at få produceret mange videoer, postkort og plakater. Bl.a. har vi indgået et samarbejde med Beboerprojekt Bispebjerg som også arbejder med en højere valgdeltage.</p> <p>-Fuglekvarteret: En del bygninger vil vi gerne har udpeget til bevaringsværdige industrimiljøer og bygninger. Derfor har vi et samarbejde med Københavns Museum som hjælper til. Derudover kommer en del walks, talks og debatter om dette emne</p> <p>-Muligvis en videokonkurrence for studerende hos DJMX i Emdrup: I forbindelse med de bevaringsværdige industrimiljøer og bygninger, så ønsker jeg at lave en videokonkurrence for de unge studerende i bydelen. Denne konkurrence skulle gerne afsluttes med en gallaaften/kortfilms festival. Dette punkt skal godkendes hos Lokaludvalget i morgen.</p> <p>-Udviklingsplan &amp; ny lokalplan for Rentemestervej kvarteret: Områdefornyelsen Nordvest er i gang med at lave en udviklingsplan for Rentemestervej kvarteret. Denne skal bl.a. give et bud på en grøn forbindelse imellem Utterslev Mose/Torv og Nordvestpassagen som åbner under togskinneerne til Mimsparken (nede ved Nørrebro Bycenter) Jeg er kommet i den intense arbejdsgruppe som sparrer med rådgiverne til projektet samt hjælper med at planlægge workshops. Igennem Lokaludvalget &amp; forvaltningen: Så arbejder vi sideløbende med at lave en lokalplan som sikre området, som bygherrer og investorer skal følge. Den nuværende er fra 1995 og trænger til en opgradering.</p>
Opfølgning på kontaktforældremøde omhandlende høstfest	<p>Fordele arbejdsopgaver</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Kontakt til klasser</li> <li>- Opgaver på dagen</li> </ul>		20 min.	Kontaktforældrene var indkaldt til planlægningsmøde for høstfesten. Det var et godt og konstruktivt møde – trods relativt få deltagere.

				<p>Kitty: Der er stadig udfordringer med at få opdateret listen over kontaktførelde. Eva får ikke tilbagemeldinger fra alle klasselærere.</p> <p>KG: Vil bede Eva om gøre listen synlig for ham, mens den bliver udfyldt her gennem de næste måneder ifm. at forældremøderne afholdes.</p> <p>Beslutningerne fra mødet er efterfølgende sendt ud til hele forældregruppen på skolen – samt alle medarbejdere.</p> <p>Der har været kontaktførelde, som har spurgt ind til om det ikke burde være trivselsforældrene, som deltager i dette arbejde. KG har svaret at SB's samarbejds-partnere jo er kontaktførelde fra hver klasse – men at kontaktførelde er meget velkomne til at overlevere opgaven til andre forældre.</p> <p>D. 8.9. kl. 16.30-17.30 er der planlægningsmøde, hvor det er meningen at kontaktførelde/repræsentanterne fra hver klasse og lærer-tovholder skal deltage og planlægge høstfesten. Maher, AHN og KG deltager fra SB.</p>
<p>Drøftelse af årets tiltag:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Sprog</li> <li>- Digital dannelse</li> <li>- Kontaktførelde - indhold</li> <li>- Fælles SB-møde</li> </ul>	<p>Lave plan for skoleårets arbejdsopgaver</p>		<p>35 min.</p>	<p>Kitty: Der har været gang i flere forskellige områder, men sidste år blev der lavet en del benspænd ift. Corona. Der skal</p> <p>Kontaktførelde:</p> <p>Lene, AHN, Dan har arbejdet på kontaktførelde med temaet digital dannelse. Der er fundet to oplægsholdere, som skal kontaktes. Der søges midler ude fra. Hvis det ikke lykkes at – så lover KG at skolen betaler. Arrangementet bliver udvidet så alle forældre kan deltage.</p> <p>Da Lene har meldt sig ud af skolebestyrelsen, er hun ude af arbejdsgruppen. AHN og Dan er ok med at fortsætte arbejdet. Arrangementet ligger første tirsdag i februar.</p> <p>Drøftelse:</p>

				<p>Der er usikkerheder ift. kontaktførelser-roller/opgaverne. Er der behov for en tydeligere ramme – eventuelt med fleksibelt indhold ift. til behovet i den enkelte klasse?</p> <p>Det besluttes at lægge et kontaktførelsermøde i oktober oven i skolebestyrelsesmødet. Mødet flyttes til d. 28.10. kl. 17.30-18.00 for SB kl. 18.00-19-30 for kontaktførelser + suppleringsvalg for SB.</p> <p>Fælles SB-møde på Lundehusskolen:</p>
Suppleringsvalg til skolebestyrelsen	Med Stine, Lene og Christine, der forlader bestyrelsen mangler der et medlem.		10 min.	<p>Det foreslås at SB-medlemmerne laver en "gentleman' s-agreement" om at bakke op om deltagelse i møderne/arbejdet i skolebestyrelsen. Det forpligter, at man har meldt sig og er blevet valgt.</p> <p>KG skriver ud til alle forældre, om at der mangler suppleanter og at suppleringsvalget ligger i forlængelse af kontaktførelsermøde d. 28.10.</p>
Nyt fra....	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Forældrene</li> <li>- Personalet</li> <li>- Ledelsen</li> <li>- KKFOén</li> </ul>		15 min.	<p>Forældrene: Forældrene i SB har besluttet at ses imellem skolebestyrelsesmøderne. Første gang i 9.9.21. Der har været lidt undrende forældrerøster ift. denne måneds hjemsendelser af klasser – ift. manglende undervisningsmaterialer og undren over, at det har været hele klasser.</p> <p>KG: Vi blev for første gang ramt af at en klasse blev hjemsendt – og lærerne rent faktisk blev syge med Corona. Det har påvirket</p>

				<p>muligheden for at lægge undervisningsmateriale/undervise over teams.</p> <p>KG: Der er nu mulighed for at der ikke skal sendes hele klasser hjem i karantæne, men det skal stadig blive nødvendigt, hvis det vurderes at den smittede har været i nær kontakt med alle elever i løbet af to dages undervisning med mange timer i klassen. Det blev vurderet ift. to klasser sidste uge, hvor det var lærerne, som var smittet.</p> <p>Ledelsen: Der kommer til at være ”Øget frihedsgrad” til skolerne fra politisk side. Skolerne vil i nogen grad kunne</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Lave skoledagene kortere</li> <li>- Erstatte elevplanen med anden proces</li> </ul> <p>Vi har på GVS besluttet at vi vil drøfte mulighederne og konsekvenserne indgående før der træffes beslutningerne.</p> <p>Lærerne: Der er stor glæde blandt både personaler og elever ved at være tilbage til noget der ligner almindelig skoledag.</p> <p>KKFO: Forældrerådet på KKFOen står også over for et valg i oktober. FK har indkaldt det nuværende forældreråd til planlægningsmøde. Der skal bl.a. vælges et forældrerådsmedlem som deltager i skolebestyrelsen, da Thomas jo automatisk er ude af forældrerådet nu hvor hans barn er i 4. klasse. KKFOen er ved at planlægge hvordan der igen kan åbnes op for gode, spændende aktiviteter, som børnene kan vælge til – uden at det er for ressourcekrævende, som fx eftermiddagslavningen.</p>
Eventuelt og næste møde.	Næste møde 27/09 2021		5 min.	

